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Chiritoiu, despre restructurarea CE Oltenia si CE Hunedoara: E important pentru

statul român sa nu mai piarda atâtia bani

Procesul de restructurare a companiilor de stat ramâne unul dificil si e important ca statul român sa nu mai

piarda atâtia bani, a declarat, joi, într-o dezbatere de specialitate, presedintele Consiliului Concurentei,

Bogdan Chiritoiu, care a facut trimitere la planurile de restructurare ale companiilor energetice Oltenia si

Hunedoara.

 

"Ramâne procesul dificil de restructurare a companiilor de stat. Eu sunt încrezator ca ne apropiem de un final în

sensul de a avea un plan clar de tranzitie de la carbune spre noi surse de generare a energiei, dar care nu au cum sa

nu implice, pentru o perioada de timp, gazul. Nu putem sa sarim direct de la carbune la surse care sunt

regenerabile. Pentru functionarea sistemului e nevoie, pentru o perioada de ani buni, sa folosim gaz sau gaz în

amestec cu hidrogen. E important pentru statul român sa nu mai piarda atâtia bani. Aici vorbim de Hunedoara

(Complexul Energetic, n.r.). Ştiu ca i-am sters o data un miliard de euro datorii, dupa care a facut alte sute de

milioane de euro datorii. Nu sunt lucruri pe care un stat sarac cum este România sa si-l poate permite", a afirmat

Chiritoiu.

 

Şeful Consiliului Concurentei considera ca, si în cazul Complexului Energetic Oltenia, efortul financiar al statului

de sute de milioane de euro pe an nu reprezinta "un lucru care sa fie rezonabil pentru posibilitatile bugetare ale

României.

 

"Din pacate, la Oltenia (Complexul Energetic, n.r.), si nu din vina ei, lucrurile au ramas pe loc când s-a schimbat

contextul. Noul context înseamna ca pretul certificatelor de CO2 a crescut foarte mult si ne asteptam sa creasca în

continuare, situatie în care Oltenia a trebuit sa primeasca sprijin, anul trecut, de 200 de milioane de euro, anul

acesta înca 200 de milioane de euro, iar anul viitor mai vrea câteva sute de milioane. Efortul acesta de sute de

milioane de euro pe an nu este un lucru care sa fie rezonabil pentru posibilitatile bugetare ale României. Suntem

destul de aproape sa ajunge la o formula în care Oltenia, în special, si într-o anumita masura si unele capacitati de

la Hunedoara, sa construiasca noi capacitati cu regenerabile si gaz si vom folosi carbune numai atât cât este nevoie

ca sa asiguram functionarea sistemului pâna când avem capacitati suplimentare instalate", a punctat Bogdan

Chiritoiu.

 

Decidenti din industria energetica româneasca analizeaza, joi, strategiile nationale, europene si corporative în

domeniu în cadrul editiei a VII-a a evenimentului Energy Strategy Summit 2021.
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